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Eerste vergadering 
van de 

Provinciale Staten van Zeeland 
 

(zittingsperiode 2011-2015) 
 

donderdag, 26 maart 2015 

 

 
 
Voorzitter: de heer drs. J.M.M. Polman, 
commissaris van de Koning in Zeeland. 
 
 
 
Aanwezig zijn de leden F. Babijn, C.L.M. van den 
Berge, C. van Beveren, C.W. Bierens, J. Boerjan, 
ing. J.J. van Burg MSc, P. van Dijk, A.I.G. Dorst, 
mr. A. Evertz, drs. M.J. Faasse, mr. H.J. van 
Geesbergen, A.J. Geluk, dr. T. van Gent, drs. ing. 
R.M. Haaze, J.A.M. van Hertum MA, J.L. Kool-
Blokland, C.V.A. Kooman, A.J. van der Maas, 
P.C.A. de Milliano-van den Hemel, M.A. Otte BSc, 
J.R. Oudeman, A. Pijpelink, drs. B.J. de Reu, G.D. 
Roeland, drs. R. Ruissen, mr. ing. R.A.J. Schonis, 
C.M.M. Schönknecht-Vermeulen, G.W.A. Temmink, 
R. van Tilborg, ir. S.H.J. Tuinder, G. van Unen, 
P.L.E. van Veen-de Rechter, drs. J. van de Velde, 
A.G.M. Veraart MA, J.H. Verburg, R.A. Viergever, 
M.A. van 't Westeinde, W. Willemse en R.L.J.M de 
Wit , te zamen 39 leden, alsmede de heer drs. P. 
Joosse, griffier der Staten. 
 
 
Verder zijn aanwezig mevrouw C.M.M. 
Schönknecht-Vermeulen en de heren C. van 
Beveren, G.R.J. van Heukelom en drs. B.J. de Reu, 
leden van Gedeputeerde Staten. 
 
 
 
1. Opening en berichten van verhindering 

 
Opening: 14.00 uur. 
 
De voorzitter. Dames en heren, bij de aanvang 
van deze eerste vergadering van de Provinciale 
Staten van Zeeland in de nieuwe bestuursperiode 
heet ik u allen hartelijk welkom: de straks te 
installeren leden van de nieuwe Staten, de vele 
mensen op de publieke tribune. Wellicht kan de 
ruime bezetting van de tribune worden gezien als 
een goed begin, een voorbeeld voor de opkomst bij 
komende statenvergaderingen. U bent allen steeds 
zeer van harte welkom. Dat geldt ook voor de 
vertegenwoordigers van de pers, de medewerkers 
van de griffie en de ambtelijke organisatie en voor 

de vele belangstellenden die thuis, via internet, met 
ons verbonden zijn. 
 
 
 
2. Mededelingen 

 
De voorzitter. Tijdens de vanochtend gehouden 
vergadering van de vorige Staten hebben drie 
commissies van onderzoek de geloofsbrieven van 
de nieuwe leden onderzocht. Dames en heren, het 
zal voor velen van u een opluchting zijn: u bent 
allen toegelaten als lid van de Staten. Dat besluit is 
genomen door de vorige Staten, zodat wij tot de 
installatie van de nieuwe leden kunnen overgaan. 
 
 
 
3. Beëdiging statenleden 

 
In handen van de voorzitter wordt de bij de 
Provinciewet voorgeschreven eed, luidende: 
 
"Ik zweer dat ik, om lid tot Provinciale Staten 
benoemd te worden, rechtstreeks noch middellijk, 
onder welke naam of welk voorwendsel ook, enige 
gift of gunst heb gegeven of beloofd. Ik zweer dat 
ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, 
rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige 
belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik 
zweer dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat 
ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als 
lid van Provinciale Staten naar eer en geweten zal 
vervullen.", 
 
afgelegd door de leden: 
 
Van den Berge, Van Beveren, Bierens, Van Burg, 
Van Dijk, Dorst, Faasse, Van Geesbergen, Geluk, 
Haaze, Van Hertum, Kool-Blokland, Kooman, Van 
der Maas, De Milliano-van den Hemel, Otte, 
Oudeman, Roeland, Schönknecht-Vermeulen, Van 
de Velde, Verburg en De Wit. 
 
 
 
In handen van de voorzitter wordt de bij de 
Provinciewet voorgeschreven verklaring en belofte, 
luidende: 
 
"Ik verklaar dat ik, om tot lid van Provinciale Staten 
benoemd te worden, rechtstreeks noch middellijk, 
onder welke naam of welk voorwendsel ook, enige 
gift of gunst heb gegeven of beloofd. Ik verklaar en 
beloof dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, 
rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige 
belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik 
beloof dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat 
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ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als 
lid van Provinciale Staten naar eer en geweten zal 
vervullen.", 
 
afgelegd door de leden: 
 
Babijn, Boerjan, Evertz, Van Gent, Pijpelink, De 
Reu, Ruissen, Schonis, Temmink, Van Tilborg, 
Tuinder, Van Unen, Van Veen-de Rechter, Veraart, 
Viergever, Van 't Westeinde en Willemse. 
 
 
De voorzitter. Dames en heren. Ik feliciteer u allen 
van harte en ik wens u veel kracht maar ook veel 
plezier toe bij het uitoefen dan het ambt van 
statenlid van de provincie Zeeland. Vervolgens 
neem ik het voorrecht om u als eerste te feliciteren 
en u een boeket te overhandigen. Tevens krijgt u 
van mij het "ultieme teken" van het 
ambassadeurschap van Zeeland, het prachtige 
speldje met het Zeeuwse wapen erop, mét de 
leeuw. 
 "Geachte leden van de Staten". Dat kan ik nu 
formeel zeggen want u bent nu formeel statenlid. U 
bent niet alleen toegelaten maar u mag het ambt nu 
ook uitoefenen, nu u de eed of de verklaring en 
belofte heeft afgelegd. Ik heet u allen zeer van 
harte welkom. Ik wens u veel succes en plezier toe 
bij het werk dat u als volksvertegenwoordiger 
verricht voor de inwoners van onze provincie 
Zeeland. 
 In de opmaat naar de verkiezingen van 18 
maart heeft u uw best gedaan om zo goed mogelijk 
voor het voetlicht te brengen waar u voor staat. 
Door uzelf en door uw politieke partij zijn 
campagnes gevoerd. Daarvoor is er veel aandacht 
van de media geweest en er is een speciale 
campagne "Stem voor Zeeland" geweest. We 
weten daarnaast dat deze verkiezingen ook van 
belang waren voor de politieke verhoudingen op 
landelijk niveau. Immers, op 26 mei brengt u uw 
stem uit voor de leden van de Eerste Kamer. 
 Dit alles heeft deze verkiezingen tot 
bijzondere verkiezingen gemaakt. Ook op landelijk 
niveau is er veel media-attentie voor geweest. Ook 
werd hieraan veel aandacht gegeven door --voor 
zover aanwezig-- uw landelijke politieke 
voormannen en -vrouwen. 
 Echter, in onze provincie is de opkomst lager 
geweest dan vier jaar geleden het geval was. Dat 
spijt ons allen want wij weten dat het stemrecht één 
van de belangrijke instrumenten van onze 
democratie is. Wij behoren met 52% opkomst nog 
wel tot de provincies met de beste opkomstcijfers. 
Dat heeft natuurlijk alles te maken met het feit dat, 
áls het wat dit betreft ergens goed moet gaan, het 
moet gebeuren in de identiteitssterke provincies. 
Dat was, in relatieve zin, bij ons het geval, 
vergeleken met vele andere provincies. Een 

dieptepunt was dat er in één van de provincies 
sprake was van een opkomst van 43%. 
 Deze kwestie legt een verantwoordelijkheid 
op ons allen, op u als politici, op het 
provinciebestuur als geheel, onze ambtelijke 
organisatie, de griffie en anderen die zich voor de 
provincie inzetten, om de komende vier jaar echt 
actief te laten zien waar de provincie voor is en in 
welke zin wij het verschil maken. Het is mijns 
inziens een blijvende opdracht en het leidt tot een 
"campagne permanente". 
 Dames en heren. Ik zie in deze zaal veel 
nieuwe gezichten, vergeleken met de vergadering 
van vanochtend waarin afscheid werd genomen 
van de vertrekkende statenleden. Er zijn nu 22 
nieuwe statenleden in ons midden. Bijzonder is dat 
sommige gedeputeerden nu ook statenlid zijn. Zij 
stonden immers op de kieslijst en dat betekent dat 
in deze fase, waarin er nog geen nieuw college van 
Gedeputeerde Staten is, gedeputeerden ook 
statenlid kunnen zijn. Het is een bijzondere situatie 
in het dualisme waarin wij leven. Overigens, ik zie 
nu dat de heer Van Heukelom vergenoegd op zijn 
stoel zit, kennelijk omdat hij meent dat hij het nu 
alléén voor het zeggen heeft in het college van GS. 
Welnu, dat is zeker niet het geval. 
 Dames en heren. U weet dat u een proces 
ingaat, waarbij wordt gekomen tot coalitievorming, 
op basis waarvan een nieuw college van 
Gedeputeerde Staten kan worden gevormd. Als dat 
leidt tot toetreding van één of meer statenleden tot 
dat college, ontstaan er weer vacatures in de 
Staten zodat er wordt overgegaan tot het 
benoemen en beëdigen van nieuwe statenleden. 
 Er zijn twee "nieuwe" statenleden, tussen 
aanhalingstekens. Ik heb namelijk begrepen dat de 
heer Faasse en mevrouw Van Veen al eerder 
statenlid zijn geweest. Voor hen is het dus een 
terugkeer. Ik zou zeggen: welkom terug. Daarnaast 
zijn er 17 statenleden die continueren wat zij al 
waren: lid van de Staten in de afgelopen 
bestuursperiode. 
 Het aantal vrouwen in onze Staten is 
toegenomen, van 6 naar 10. Volgens velen is dit 
aantal nog te gering, naast 29 mannen. Verder 
vermeld ik nog voor de statistici onder ons dat de 
gemiddelde leeftijd in de Staten is gedaald. Wij zijn 
met z'n allen jonger geworden. Was de gemiddelde 
leeftijd eerder 55 jaar, die is nu 49 jaar en 1 maand. 
Verder vind ik het bijzonder dat wij een aantal 
twintigers in ons midden hebben. Het is allemaal 
openbare informatie. Meestal zeg je niet snel wat 
de leeftijd van vrouwen is, maar Caroline Kooman 
is, met 22 jaar, ons jongste statenlid. De heer 
Willem Willemse --je zit bij "50+" of niet-- is met 66 
jaar het oudste statenlid.  Ook een woord van 
welkom aan het adres van de nieuwe partijen die 
voor het eerst in onze Staten zijn 
vertegenwoordigd: 50+ en Zeeland Lokaal. 



 1e vergadering  -  26 maart 2015  

 

3 

 Dames en heren. U begint aan een 
bijzondere, mooie, maatschappelijk en politiek 
relevante functie: lid van Provinciale Staten. 
Sommigen noemen de Staten het hoogste orgaan. 
In ieder geval wordt in de toelichting, behorend bij 
de Provinciewet, gesteld dat het op z'n minst om 
het belangrijkste orgaan gaat, want het is het direct 
verkozen orgaan. U heeft een belangrijke 
kaderstellende taak, naast uw controlerende taak. 
U vertegenwoordigt de mensen van Zeeland en ik 
hoop dat u die bijzondere taak gezamenlijk en met 
veel plezier vorm zult kunnen geven. 
 Met het woord "gezamenlijk" bedoel ik dat 
het altijd belangrijk is om een goed samenspel te 
hebben. Er zijn verschillende 
verantwoordelijkheden, meningen en rollen --zeker 
ook in de relatie tussen Provinciale Staten en 
Gedeputeerde Staten-- maar dat betekent niet dat 
er niet moet worden gewerkt aan goed samenspel, 
als gevolg waarvan wij onze rollen op een goede 
manier kunnen spelen. Daarnaast moeten wij onze 
spelregels goed bewaken en plezier blijven houden 
in het werk dat wij voor de provincie mogen doen. 
Dat wens ik u allen zeer van harte toe. 
 Bij de voorbereiding van het vervullen van uw 
taak als statenlid wordt er alles aan gedaan om u 
een zo goed mogelijk "inburgeringsproces" te 
bereiden. Zo zijn er voor u speciale 
introductiedagen gepland op 10 en 17 april. 
Vanochtend heeft u uw ipad gekregen. Wij doen 
veel virtueel, hetgeen kostenverlagend werkt en 
leidt tot een handige en doelmatige uitwisseling van 
informatie. Op die ipad is een nieuwe webapp 
geïnstalleerd waarmee u in één oogopslag kunt 
zien hoe het zit met de regels, hoe het hier 
functioneert, wat relevante, beleidsmatige 
achtergrondinformatie is. Ook degenen die hun 
statenlidmaatschap continueren, zullen worden 
gewezen of zijn inmiddels gewezen op het bestaan 
van deze nieuwe webapp. 
 Verder onderstreep ik dat de medewerkers 
van de griffie --het geldt ook voor de medewerkers 
van de ambtelijke organisatie-- voor u klaar staan 
als u vragen heeft of opmerkingen wenst te maken. 
Wij willen dat u uw werk als 
volksvertegenwoordiger zo goed mogelijk kunt 
doen. Wij zijn er voor u. Dat geldt ook voor mijzelf. 
Wanneer u eens apart met mij wilt praten, kan dat. 
We drinken hier veel koffie en thee en het is prettig 
om elkaar in de loop van de tijd wat beter te leren 
kennen. Daar verheug ik mij zeer op. 
 Dames en heren. Wat staat u de komende 
tijd te wachten? U bent betrokken bij de gesprekken 
die worden gevoerd om tot coalitievorming te 
komen, waarna door de Staten de leden van het 
nieuwe college van Gedeputeerde Staten worden 
benoemd. Voorts is de datum 26 mei belangrijk. 
Immers, dan zult u uw stem kunnen uitbrengen 
voor de leden van de Eerste Kamer. Wij wachten 
op een nieuw college van GS, maar intussen is er 

continuïteit van bestuur. De provincie moet elke 
dag worden bestuurd en er zijn onderwerpen die in 
de komende periode op de agenda zullen 
verschijnen. Ik denk hierbij aan het Omgevingsplan 
en de economie. Aan u zullen dus binnenkort 
keuzemogelijkheden worden voorgelegd. 
 Vervolgens stel ik nog een formeel punt aan 
de orde. Natuurlijk probeer ik, als uw voorzitter, om 
er altijd te zijn. Echter, het is best mogelijk dat ik 
hier een keer moet verzuimen omdat er dringende 
zaken kunnen zijn in verband waarmee ik elders 
wordt verwacht. Daarom is het van belang om een 
plaatsvervangend voorzitter te hebben. Hierover is 
al even met de nieuwe fractievoorzitters in het 
Presidium gesproken, waarna de conclusie werd 
getrokken dat het een goed idee zou zijn om het 
langstzittende statenlid, de nestor --hij heeft al 
ervaring opgedaan als vicevoorzitter van de Staten-
- de heer Roeland, te benoemen tot 
plaatsvervangend voorzitter van de Staten. De 
fractievoorzitters hebben hiermee ingestemd, maar 
ik neem aan dat het u aller goedkeuring kan 
wegdragen dat de heer Roeland mij bij afwezigheid 
vervangt en dus plaatsvervangend voorzitter van de 
Staten wordt. Is dat het geval? 
 
(applaus) 
 
De heer Roeland (SGP): Voorzitter, ik dank de 
vergadering voor het in mij gestelde vertrouwen. 
Vanuit mijn zeer bescheiden positie zal ik er alles 
aan doen om op goede wijze de belangen van de 
Staten van Zeeland te behartigen. 
 
De voorzitter. Bescheidenheid siert de mens... 
 Dames en heren. Een goed gebruik, waarvan 
in de praktijk gelukkig niet veelvuldig gebruik 
behoeft te worden gemaakt, is het benoemen van 
een tweede vicevoorzitter. Voorgesteld wordt om 
hiervoor degene die dat ook in de vorige periode 
was, te benoemen, de heer Van Geesbergen. 
Kunnen de Staten daarmee instemmen? 
 
(applaus) 
 
 
 
4. Vaststellen agenda 

 
De agenda wordt vastgesteld. 
 
 
 
5. Ingekomen stukken 
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6. Brief inwoner gemeente Middelburg van 15 
maart 2015 over beleid ten aanzien van 
natuurbeheer, bomenkap en wilgenrooi; actie- 
en beheerplan natuurwaarde bloemdijk 
(15004127) 

 
Zonder discussie en zonder stemming wordt 
besloten, deze brief ter behandeling over te dragen 
aan GS. 
 
 
 
7. Ingekomen stuk GS en cvdK 

 
8. Brief GS van 10 maart 2015 over bestuurlijke 

instemming met het Natura 2000-
ontwerpbeheerplan Deltawateren en 
tervisielegging van het beheerplan 

(15003852) 

 
Zonder discussie en zonder stemming wordt 
besloten, deze brief te behandelen in de 
vergadering van de commissie-ruimte, te houden 
op 13 mei 2015. 
 
 
 
9. Brief GS van 10 maart 2015 met uitkomst 

BZK-onderzoek uitgaven provincies buiten het 

profiel (15003862) 

 
Zonder discussie en zonder stemming wordt 
besloten, deze brief te behandelen in de 
vergadering van de commissie-bestuur, te houden 
op 22 mei 2015. 
 
 
 
10. Brief van GS van 10 maart 2015 met 

uitvoeringsnotitie jongerenparticipatie 2015 

(15003853) 

 
Zonder discussie en zonder stemming wordt 
besloten, deze brief te behandelen in de 
vergadering van de commissie-economie, te 
houden op 18 mei 2015. 
 
 
 
11. Voorstellen. 

 
12. Statenvoorstel Wijziging reglement van orde 

Provinciale Staten 2012 (SGR-1) 

 

Dit voorstel wordt zonder discussie en zonder 
stemming aangenomen. 
 
 
 
13. Statenvoorstel Instelling commissie-

integriteit (SGR-2) 

 
De voorzitter. Deze commissie houdt ons allen 
scherp op het terrein van de integriteit. Hiermee 
wordt het beleid goed in de gaten gehouden, maar 
deze commissie kan ook een vraagbaak zijn 
wanneer in de loop van de tijd dilemma's moeten 
worden besproken. Voorgesteld wordt om tot lid 
van deze commissie te benoemen de leden: Evertz, 
Van Gent, Schonis, Verburg en Van Dijk. 
 
Het voorstel wordt zonder stemming aangenomen. 
 
De voorzitter. Wij wensen de leden van deze 
commissie veel succes toe bij het verrichten van 
hun werkzaamheden. 
 
 
 
14. Statenvoorstel Nieuwe indeling en benaming 

statencommissies (SGR-3) 

 
Dit voorstel wordt zonder discussie en zonder 
stemming aangenomen. 
 
 
 
15. Statenvoorstel Wijziging samenstelling 

werkgeverscommissie (SGR-4) 

 
De voorzitter. De Staten zijn in formele zin 
werkgever van de medewerkers van de griffie. Het 
is goed om een werkgeverscommissie te hebben 
die op dit terrein de belangen goed in de gaten kan 
houden en behartigen. Voorgesteld wordt om te 
benoemen tot lid van deze commissie de leden: 
Roeland, Van Dijk en De Milliano-van den Hemel. 
 
Dit voorstel wordt zonder stemming aangenomen. 
 
 
 
16. Vragensessie 

 
Er zijn geen vragen. 
 
 
 
17. Moties, niet behorend bij een agendapunt 
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De heer Van Tilborg (SP). Voorzitter. Tijdens de 
verkiezingscampagne is het onderwerp openbaar 
vervoer (OV) voor vrijwel alle partijen een belangrijk 
onderwerp, een rode draad, geweest. Menige partij 
heeft hierover woorden gesproken waarvan wij nu 
hopen dat ze worden nagekomen. De SP pleit al 
jaren voor een goed OV dat voorziet in de 
ontsluiting van alle kernen in Zeeland. Wat er op dit 
terrein nu aan de hand is, behoeven wij niet te 
vertellen; dat is bij iedereen wel bekend. Tegen die 
achtergrond dienen wij onze motie in. 
 Wij verlangen dat het OV als een zeer 
belangrijk onderwerp wordt betrokken bij de 
coalitie-onderhandelingen. Een en ander is nu tot 1 
juli 2015 geregeld --ik doel nu op de grootste 
knelpunten-- maar wij dringen erop aan dat dit 
structureel wordt geregeld, in elk geval voor deze 
statenperiode. De motie is erop gericht dat het 
nieuw te vormen college van GS de opdracht krijgt 
om hier heel goed naar te kijken en alles op alles te 
zetten om elke kern in Zeeland zijn aansluiting op 
het OV te geven, op een normale manier en met 
betaalde chauffeurs. 
 
 
De voorzitter. Door de leden Van Tilborg, Van 
Unen, Tuinder en Viergever is de volgende motie 
ingediend: 
 
Provinciale Staten van Zeeland, in vergadering 
bijeen op 26 maart 2015; 
 
overwegende dat: 
- tijdens de campagne bijna alle partijen aandacht 
hebben gehad voor het openbaar vervoer in 
Zeeland, en dan vooral voor de negatieve gevolgen 
van de nieuwe dienstregeling; 
- er nog geen structurele oplossingen zijn voor de 
problemen en knelpunten; 
 
roepen het nieuw te vormen college van GS op om 
in het nieuwe collegeprogramma structurele 
oplossingen te bieden voor de ontstane problemen 
en knelpunten in het openbaar vervoer in Zeeland, 
ook na 1 juli 2015; 
 
en gaan over tot de orde van de dag. 
 
 
De heer Van der Maas (SGP). Voorzitter. In een 
eerdere instantie hebben wij hier besloten om de 
bedoelde knelpunten in kaart te brengen en naar 
structurele oplossingen te zoeken. Je zou dus 
kunnen zeggen dat deze motie overbodig is. Onze 
fractie hecht er echter aan om eerst een reactie van 
het college te horen. Is dat mogelijk? 
 
De voorzitter. Zeker. Ik verzoek de heer Van 
Heukelom om op de motie te reageren. 
 

De heer Van Heukelom (GS). Heel apart, 
voorzitter, om hier nog wat te mogen zeggen... 
 Allereerst dank ik de fractie van de SP voor 
het feit dat zij niet aflaat om zich met het OV te 
bemoeien. Ik heb de afgelopen twaalf jaar ook het 
"genoegen" gehad om van die fractie twee moties 
van wantrouwen te krijgen. Daar ben ik best trots 
op, want ook dat moet je als politicus meemaken, 
maar wat nu voor ons ligt, is een beter verhaal. 
 Ik vind het bijzonder dat hieruit blijkt dat men 
wil meeschrijven bij het opstellen van het 
collegeprogramma. Dat is mijns inziens uniek. 
Meestal wordt dat gedaan door degenen die het 
college gaan vormen... Hoe dan ook, ik zal dit aan 
het nieuwe college meegeven. Dat er knelpunten 
zijn, is juist maar men weet nog niet precies welke 
dat zijn. Ik heb beloofd dat daarover een notitie 
wordt opgesteld. Op dit moment is niet bekend hoe 
groot die knelpunten zijn. De aandacht van het 
nieuwe college voor het OV zal ongetwijfeld groot 
zijn; mijns inziens behoeven de Staten deze motie 
niet over te nemen 
 
De heer De Reu (PvdA). Voorzitter. Inhoudelijk zijn 
wij het volstrekt eens met deze motie. Wij hebben 
dit onderwerp al genoteerd om aan de 
informateur/formateur mee te geven, zodat hieraan 
voorafgaande aan de vorming van het nieuwe 
college aandacht kan worden gegeven. Daarnaast 
zullen wij ook andere speerpunten meegeven, maar 
wij hebben niet overwogen om voor al die 
speerpunten moties aan de Staten voor te leggen. 
Dat lijkt mij geen gebruikelijke werkwijze. 
 
De heer Veraart (D66). Voorzitter. Voor mijn fractie 
geldt zo ongeveer hetzelfde. Ook wij staan open 
voor goede suggesties wanneer het om knelpunten 
in het OV gaat en ook wij hebben meer dan één 
punt dat wij via de informateur in de 
collegebesprekingen willen inbrengen. Wij hebben 
geen behoefte aan moties in verband met alle door 
ons in te brengen punten, en dus ook geen 
behoefte aan deze motie van de SP-fractie op dit 
punt. 
 Overigens, mij valt op dat de heer Van 
Tilborg in zijn toelichting op de motie stelt dat er 
met betrekking tot het OV sprake moet zijn van 
betaalde chauffeurs. Ik denk dat wij --willen wij op 
een serieuze wijze kijken naar knelpunten in de 
bereikbaarheid van dorpen-- niet al op voorhand te 
veel mogelijkheden moeten uitsluiten. 
 
Mevrouw De Milliano-van den Hemel (CDA). 
Voorzitter. Ook mijn fractie pleit voor het oplossen 
van de knelpunten in het OV en ook wij hebben 
méér speerpunten in ons programma staan. Wij 
hebben er begrip voor dat de SP-fractie met deze 
motie komt en zullen ons best doen om in de 
komende periode de genoemde knelpunten op te 
lossen, dat wil zeggen: daar waar mogelijk. 
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De heer Otte (CU). Voorzitter. Mijn fractie sluit zich 
aan bij de mij voorgaande sprekers. Wij 
onderschrijven de noodzaak van voldoende 
aandacht voor het OV, maar wij zien geen reden 
om als Staten opdracht te geven om dit in het 
coalitieprogramma op te nemen. 
 
De heer Van der Maas (SGP). Voorzitter. Ook mijn 
fractie ziet dat er in het OV knelpunten zijn en 
knelpunten dienen opgelost te worden waar dat 
mogelijk is. Het heeft alles te maken met de 
financiële mogelijkheden. De beschikbaarheid van 
middelen is althans voor mij op dit moment nog niet 
duidelijk. Datgene wat in de motie staat, zullen wij 
"meenemen", maar wij zullen de motie niet steunen 
omdat wij vinden dat daarmee te veel op de zaken 
wordt vooruitgelopen. 
 
De heer Temmink (GL). Voorzitter. GroenLinks is 
een groot voorstander van goed geregeld OV. Dat 
hebben wij overal verkondigd en dat blijven wij 
verkondigen. Het is echter de door de indiener 
gegeven toelichting --ik doel op zijn opmerking over 
betaalde chauffeurs-- die ertoe leidt dat wij nog 
even pas op de plaats willen maken. Willen wij echt 
alle dorpen goed bereikbaar maken, dan zijn er 
wellicht ook ándere opties. 
 
De heer Van Geesbergen (VVD). Voorzitter. Wij 
sluiten ons aan bij het standpunt van de SGP-
fractie. Daarnaast onderstreep ik dat de op de 
motie gegeven toelichting toch wel erg verschilt van 
de inhoud van de motie. Ook dat is een reden om 
niet achter deze motie te gaan staan. 
 
De heer Babijn (PvZ). Voorzitter. De PvZ vraagt 
zich af wat nu eigenlijk het voordeel is, wat de 
opbrengst is, van de bezuiniging van 1,4 miljoen. 
Wij constateren dat 2 miljoen over 10 jaar wordt 
uitgesmeerd. Ik doel nu op datgene wat er bijkomt 
en op de drie ton incidenteel. Ik constateer voorts 
dat men drie ton structureel tekortkomt. De motie 
die erop was gericht om dit structureel aan te vullen 
met het opheffen van de tolvrije dagen voor de 
Westerscheldetunnel, heeft het niet gehaald. Ik 
hoop dat er wat dat betreft nu, na de verkiezingen, 
sprake zal kunnen zijn van een herkansing. 
 Nogmaals, wat levert dit nu op? Wij hebben 
inwoners en een bloeiende economie nodig. Er 
moet worden voldaan aan de eis van goede 
vestigingsvoorwaarden, onder meer met een 
adequaat OV. Wat kost het ons niet wanneer wij 
deze problematiek niet oplossen? 
 De portefeuillehouder komt een compliment 
toe voor het feit dat hij het probleem met betrekking 
tot de Dethon-haltes prima heeft opgelost; hulde 
daarvoor! Het gaat hierbij om de allerzwaksten in 
onze samenleving. Voorzitter, mijn fractie steunt de 
motie. 

 
De heer Van Dijk (PVV). Voorzitter. Zoals bekend 
is, is de PVV een groot voorstander van een 
uitstekend OV. Hoe beter dat vervoer is, hoe 
tevredener wij zijn. Echter, wanneer wij voor alle 
punten die bij de college-onderhandelingen 
betrokken moeten worden, moties moeten 
aannemen, krijgen wij een hele stapel van die 
dingen. Wij vinden dit eigenlijk te vroeg en zijn 
ervan overtuigd dat bij de college-
onderhandelingen ook dit zeer belangrijke 
onderwerp ruimschoots aan de orde zal komen. 
 
De heer Van Heukelom (GS). Voorzitter. Mijns 
inziens zijn er over de betaalde chauffeurs wijze 
opmerkingen gemaakt. Dat stelt mij gerust met het 
oog op de onderhandelingen. 
 Waar de heer Babijn spreekt over de 
bezuiniging van 1,4 miljoen houd ik hem voor: u 
heeft óók voorgestemd; weet u het nog? Dat is een 
probleem geweest. Voorzitter. Het college heeft 
tegen de Staten gezegd: dit is het verhaal en dit is 
het bedrag. Daar is vervolgens "ja" tegen gezegd. 
Daarnaast is er gewezen op de knelpunten en is er, 
met incidenteel geld, een oplossing geboden tot juli 
2015. Er komt een notitie over de knelpunten en 
dan pas weten wij wat de daaraan verbonden 
kosten zijn. Dat kunnen wij nu niet zeggen. Als de 
heer Babijn meent dat het ánders moet, moet hij op 
dát moment aangeven wat hij wil. Wij kunnen op dít 
moment niet aangeven hoe het anders zou moeten 
gaan. Wij weten pas na 1 juli wat de opties zijn. Ik 
wijs erop dat er een relatie is tussen het aantal 
lijnen en haltes enerzijds en de haltetaxi anderzijds. 
Misschien ontstaat er enige financiële ruimte 
wanneer wij dadelijk in verband met de knelpunten 
keuzes kunnen maken. 
 Voorzitter. Het doet mij genoegen dat nu 
werkelijk iedereen zegt: wij zijn voor een ontzettend 
goed openbaar vervoer. Dat maakt dat ik nu met 
een gerust hart weg ga, maar ik zal wel via de krant 
nagaan wat ze ervan maken. Want anders zal ík 
eens een ingezonden stuk schrijven... 
 
De voorzitter. Dit klinkt als een ultieme 
afscheidsspeech... 
 
 
De motie wordt bij handopsteken verworpen. 
 
De voorzitter. Ik constateer dat de aanwezige 
leden van de fracties van de SP, de PvZ, ZL en 50+ 
voor deze motie hebben gestemd. 
 
 
 
18. Resumptie van de besluiten; statengriffier 

gemachtigd 

 



 1e vergadering  -  26 maart 2015  

 

7 

Zonder discussie en zonder stemming wordt 
besloten de resumptie van de besluiten aan de 
griffier over te laten. 
 
 
 
19. Sluiting 

 
De vergadering wordt te 14.47 uur gesloten. 
 
 
 
Vastgesteld door Provinciale Staten van Zeeland in 
hun vergadering van 24 april 2015, onder nummer: 
 
 
 
Provinciale Staten voornoemd, 
 
 
 
    , voorzitter. 
 
 
 
    , griffier. 


